
ACTA  DE LA IV REUNIÓ DEL CONSELL DE LA VILA 

11 DE MAIG DE 2010 

 
Lloc de la reunió:  Petra, Sala d’Actes de la Casa de la Vila. 
 
Data:    11 de maig de 2010. 
 
Hora d’inici:  21:00 hores. 
 
Hora d’acabament: 23:20 hores. 
 
Assistents:  Gabriel Bauçà, representant d’Unió Musical. 
 
   Pere Josep Bauçà Ferrer, representant Associació de joves. 
 
   Maria Duran March, representant del Club Juvenil Petra 
   
   Catalina Font, representant de l’Associació Amigos de Fray  
   Junípero Serra. 
 
   Guillem Femenias Nadal, representant del Club Basquet Petra. 
 
   Pau Riutort Castilla, representant de Grup Puig de Bonany. 
 
   Francisca Jaume, representant de Mercuri Teatre. 
 
   Josep Moragues Riera, representant de l’Associació del comerç i  
   l’industria de Petra. 
 
   Rafel Font, representant de l’AMIPA. 
  
   Maria Huguet Gual, representant del GOB 
   
   Lluís Grimalt Gual, representant d’Unió Mallorquina. 
 
   Jaume Moragues Florit, representant del PSM. 
 
   Gabriel Monroig Barceló, regidor de l’Ajuntament de Petra. 
 
   Sebastià Reixac Genovard, regidor de l’Ajuntament de Petra. 
 
Caràcter de la reunió: Ordinària.  
 
Actua de secretària: Maria Elisabet Coll Jaume, AODL de l’Ajuntament de Petra. 
 
  

 

 



1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 

 En primer lloc, Sebastià Reixac, dóna la benvinguda a tots els assistents i 

demana si es pot donar per aprovada l’acta de la sessió anterior, document que es va 

penjar en el seu moment a la pàgina web de l’Ajuntament per a poder ser consultat pels 

membres del Consell. 

 Finalment es dóna per aprovada i per majoria es decideix que damunt l’acta 

únicament es faran constar els acords presos i aquelles conversacions que es demani 

expressament que quedin reflectides en acta.  

 

2. MODIFICACIÓ DE REGLAMENTS I ORDENANCES. 

 Gabriel Monroig i Sebastià Reixac, regidors de l’Ajuntament de Petra, passen a 

explicar la modificació de les següents ordenances i reglaments: 

- Reglament d’ús d’instal·lacions esportives municipals. 

 Gabriel Monroig explica que a conseqüència de les obres que s’estan duent a 

terme en el poliesportiu municipal, s’han de modificar varis articles del Reglament d’ús 

de les instal·lacions, i passa a explicar les modificacions proposades. A mesura que es 

van explicant les diferents modificacions, els assistents donen la seva opinió sobre 

varies modificacions: 

 

Art. 5.  A cada IEM hi figurarà un tauler d’anuncis, en un lloc visible, on s’especificarà 

el següent: Dades tècniques de la IEM i plànol de situació dels serveis, 

Serveis/activitats ofertats, Horaris d’activitats organitzades i Horaris d’activitats de 

caps de setmana. 

Modificació proposada per l’Ajuntament: 

Art. 5. Es podrà rebre informació a l’Ajuntament i/o al responsable de les IEM, per 

qualsevol tema referent a: Dades tècniques de la IEM, Serveis/Activitats ofertats, 

Horaris d’activitats organitzades, Horaris d’activitats de caps de setmana i Taxes de 

l’ús de les instal·lacions. 

Modificació proposada pel Consell de la Vila: 

Art. 5. Es podrà rebre informació a l’Ajuntament, al responsable de les IEM,  i/o a la 

pàgina web de l’Ajuntament de Petra, per qualsevol tema referent a: Dades tècniques 

de la IEM, Serveis/Activitats ofertats, Horaris d’activitats organitzades, Horaris 

d’activitats de caps de setmana i Taxes de l’ús de les instal·lacions. 

 Finalment s’accepta la modificació proposada pels membres del Consell. 



Art. 7. Prioritat d’usos de les IEM (per ordre de preferència). 

Prioritat 1.- Els Clubs/associacions de Petra legalment registrades que estiguin 

inscrites a competicions federades, prèvia presentació per a la seva posterior 

aprovació, si cal, per part de la Comissió de Govern d’un Pla d’utilització de les IEM. 

Els criteris a tenir  en compte entre els clubs sol·licitants serà la categoria de l’equip 

més superior, com també el nombre d’esportistes/pista/hora. 

 

A pesar de que la prioritat 1 no és objecte de modificació, el representant del Club 

Basquet Petra comenta la possibilitat de fer-li varies modificacions: 

1) Incorporar la competició escolar, per tant quedaria: Els Clubs/associacions de Petra 

legalment registrades que estiguin inscrites a competicions federades i/o de competició 

escolar, prèvia presentació per a la seva posterior aprovació, si cal, per part de la 

Comissió de Govern d’un Pla d’utilització de les IEM  

2) Eliminant la frase: Els criteris a tenir en compte entre els clubs sol·licitants serà la 

categoria de l’equip més superior, com també el nombre d’esportistes/pista/hora. 

Finalment el representant del Club de Basquet deixa la proposta del seu club als 

membres de l’Ajuntament perquè sigui considerada. 

 

Prioritat 3. Els col·legis de Petra, per fer-hi EF en horari escolar. 

Modificació proposada per l’Ajuntament: 

Prioritat 3. Els col·legis de Petra, per fer-hi EF en horari escolar, i que no disposin 

d’instal·lacions esportives pròpies, o be si els espais dels que disposin, no permetin 

objectivament l’ensenyament de l’educació física. 

Modificació proposada pel Consell de la Vila: 

Els col·legis de Petra, per fer-hi EF en horari escolar, prèvia autorització de 

l’Ajuntament de Petra. 

 Finalment s’accepta la modificació proposada pels membres del Consell. 

 

Art. 8. Tipus de contractacions d’una IEM: 

8.2. Per als col·legis de Petra: 

Podran desenvolupar-hi l’ensenyança de l’educació física en horari lectiu. Es 

considerarà horari lectiu: de dilluns a divendres, de les 09:00 h a les 14:00 h i de les 

15:00 h a les 17:00 h. Ho sol·licitaran els col·legis per escrit i es signarà un acord en el 

qual hi figuraran les obligacions d’ambdues parts. 



Modificació proposada per l’Ajuntament: 

8.2. Per als col·legis de Petra: 

Podran desenvolupar-hi l’ensenyança de l’educació física en horari lectiu. Es 

considerarà horari lectiu: de dilluns a divendres, de les 09:00 h a les 14:00 h. Ho 

sol·licitaran els col·legis per escrit i es signarà un acord en el qual hi figuraran les 

obligacions d’ambdues parts. 

Modificació proposada pel Consell de la Vila: 

8.2. Per als col·legis de Petra: 

Podran desenvolupar-hi l’ensenyança de l’educació física en horari lectiu. Ho 

sol·licitaran els col·legis per escrit i es signarà un acord en el qual hi figuraran les 

obligacions d’ambdues parts. 

 Finalment s’accepta la modificació proposada pels membres del Consell. 

 

 Davant la falta de consens en algunes modificacions, es proposa fer una reunió 

amb els clubs esportius.  

 

- Ordenança fiscal reguladora de la taxa per distribució d’aigua. 

 Sebastià Reixac explica que l’Ajuntament veu necessari dur a terme una 

modificació d’aquesta ordenança i més concretament l’article 8. 

Article 8è.-Obligació de pagament: 

El pagament de la taxa s’efectuarà mitjançant rebut. La lectura del comptador, la 

facturació i el cobrament del rebut, es realitzarà trimestralment, i per tal de simplificar 

el cobrament, podran ser inclosos en un rebut únic, que inclogui de forma diferenciada, 

les quotes o imports corresponents a altres taxes que es meritin en el mateix període. 

Modificació proposada per l’Ajuntament: 

Article 8è.-Obligació de pagament: 

El pagament de les taxes s’efectuarà mitjançant rebuts trimestrals i s’hauran de pagar 

per domiciliació bancària. 

Les despeses ocasionades pels rebuts retornats pels bancs, aniran a càrrec del titular 

del rebut. 

Transcorregut dos mesos en què es posen al cobrament els rebuts per subministrament, 

si no s’ha fet efectiu el pagament, s’iniciarà el període executiu que comporta el 

pagament de rebut amb recàrrec i interessos de demora, i donarà lloc a tall o precintat 

del subministrament per falta de pagament. 



Una vegada tallat o precintat el subministrament per falta de pagament, el titular de 

l’immoble haurà de procedir a tornar a sol·licitar la connexió previ pagament de 150 €. 

 Finalment s’accepta la modificació proposada pels membres del Consell. 

 

 Per altra banda, es fa una consulta sobre l’article 5è. Quota tributària. Es demana 

si les tones que apareixen per tram són mensuals o trimestrals. Sebastià Reixac i Gabriel 

Monroig comenten que no ho saben exactament i que faran la consulta a les Oficines 

Municipals. 

 

 Per acabar, i fora de l’acta, Sebastià Reixac explica que possiblement es 

produeixi un trasllat de l’aigua de la zona de la Marineta cap a Manacor, passant per 

Petra. També explica que AVACUA es farà càrrec de totes les despeses de la 

instal·lació i que una vegada feta la instal·lació, l’Ajuntament de Petra haurà de comprar 

una part de l’aigua. Sebastià explica la necessitat de fer la nova instal·lació degut al mal 

estat de les instal·lacions actuals. 

 

3. CREACIÓ NOVES ORDENANCES. 

- Ordenança municipal de residus urbans. 

 Sebastià Reixac explica que a nivell de Mancomunitat s’ha decidit reglamentar 

la recollida i el tractament dels residus. Degut a que la majoria dels assistents no han 

llegit de manera detinguda l’ordenança proposada per part de l’Ajuntament i davant la 

necessitat d’aprovar dita ordenança, es decideix que els assistents interessats llegiran 

l’ordenança i enviaran les seves aportacions a la següent direcció de correu electrònic: 

adl@ajpetra.net, i a la pròxima reunió es debatria més profundament. 

- Ordenança reguladora dels horaris d’establiments i espectacles públics i 

activitats recreatives. 

 Sebastià Reixac comenta que aquesta ordenança ja es va tractar a la passada 

reunió i que es va deixar en exposició a la pàgina web de l’Ajuntament,  per a poder 

discutir-la a la present reunió, i dóna la paraula als assistents. 

 El representant de l’Associació de joves agafa la paraula i comenta que els 

membres de la seva associació estan en desacord amb l’apartat que parla del tancament 

dels bars a les 3 de la matinada i afegeix que segons ells, la millor solució per aturar els 

problemes derivats de la “botellona”, és millorar la vigilància i el compliment de les 

ordenances ja existents, com la de convivència ciutadana. 



 Altres assistents comenten que el tancament dels bars a les 3 de la matinada 

provocaria el tancament dels mateixos i la faria que els joves de Petra s’haguessin de 

desplaçar a altres municipis els divendres i els dissabtes a vespre. 

 Finalment es deixen damunt la taula algunes propostes: 

- Canviar l’hora de tancament del bars a les 4 o les 5. 

- Augmentar l’import de les multes per botellona. 

 I es decideix tornar a comentar aquesta ordenança a la pròxima reunió, que es 

farà el pròxim dimarts dia 25 de maig 

 

 Finalment, Sebastià Reixac, dóna per acabada la sessió i no havent-hi més 

assumptes a tractar, d’ordre de Presidència s’aixeca la sessió, de tot el que, com a 

Secretària, en don fe. 

 

 

 Petra, 11 de maig de 2010. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Documentació adjunta a l’acta: 
 
 

 
Club Bàsquet Petra 

Maig de 2010 
 
 
 

 
 En la proposta de Reglament d’ús de les instal·lacions esportives municipals, 
l’apartat de prioritats d’usos diu: 
Art. 7. Prioritat d’usos de les IEM (per ordre de preferència). 
 
Prioritat 1.- Els Clubs/associacions de Petra legalment registrades que estiguin 
inscrites a competicions federades, prèvia presentació per a la seva posterior 
aprovació, si cal, per part de la Comissió de Govern d’un Pla d’utilització de les IEM. 
Els criteris a tenir en compte entre els clubs sol·licitants serà la categoria de l’equip 
més superior, com també el nombre d’esportistes/pista/hora. 
 
Als membres de la directiva del nostre Club ens ha semblat que la redacció d’aquest 
article és poc entenedora i, per tant, s’hauria d’intentar redactar d’una forma més 
precisa. Tanmateix, ens agradaria fer algunes reflexions i que aquestes es tinguessin en 
compte abans de tornar a redactar aquest article: 

1. Abans d’establir cap tipus de prioritat s’hauria d’intentar garantir que tots els 
equips federats/escolars disposessin d’un temps i un espai adequats per a la 
pràctica de l’esport corresponent. La definició de temps i espai adequats 
segurament requeriria un estudi detallat del tema però el que és ben segur és que 
dependria del tipus d’esport (bàsquet, futbol, voleibol, ...) i de la categoria 
(escoleta, pre-mini, mini, infantil, cadet, júnior, sènior). Per exemple , entenem 
que a la categoria pre-mini de bàsquet seria suficient disposar de dos 
entrenaments setmanals d’una hora i mitja en una pista transversal, mentre que a 
la categoria cadet el més adequat seria disposar de tres entrenaments setmanals 
amb una duració d’una hora i mitja o dues en una pista de bàsquet reglamentària. 
El que hauria de quedar clar, en qualsevol cas, és que no ens hauríem de 
preocupar tant de les prioritats com de garantir l’adequació de temps i espai per 
a la pràctica de cadascun dels esports en funció de la categoria dels equips 
corresponents i que els criteris d’adequació no ens han de venir marcats pels 
diferents clubs, tot i que aquests ens poden assessorar, sinó que l’Ajuntament ha 
de procurar tenir clars els criteris que s’han d’aplicar en cada cas. 

2. En cas de no disposar de temps i espais suficients per garantir el que es 
considera adequat per als diferents equips, ens hauríem de plantejar quines 
prioritats volem que marquin la filosofia del poble de Petra pel que fa a l’ús de 
les instal·lacions esportives com a servei públic. Qualsevulla que sigui la decisió 



que es prengui, és important tenir en compte que aquesta pot tenir conseqüències 
importants sobre el teixit esportiu del poble de Petra. Per exemple: 

a. Repartiment equitatiu: els recursos es reparteixen de manera proporcional 
al que es considera adequat per a cada esport i categoria. En aquest cas, 
cap dels participants disposaria dels recursos adequats i, a més, podria 
resultar en un fraccionament excessiu d’horaris i espais que en 
dificultaria la gestió. 

b. Prioritat a l’esport base: es proporcionen els recursos adequats als equips 
de categories inferiors i de manera proporcional als equips de categories 
superiors. Els clubs s’haurien de preocupar per trobar espais alternatius 
(públics o privats) als equips de categories superiors, més fàcils de 
moure ja que solen disposar d’una major autonomia a l’hora de 
desplaçar-se. Es deixaria clar que la política esportiva que defensa el 
municipi està orientada a promocionar l’esport base, amb tot el que això 
suposa: una aposta per la salut, la formació i el futur. 

c. Prioritat a l’esport de categories superiors: es proporcionen els recursos 
adequats als equips de categories superiors i de manera proporcional als 
equips de categories inferiors. Els clubs s’haurien de preocupar per 
trobar espais alternatius (públics o privats) als equips de categories 
inferiors, difícils de moure ja que no disposen d’autonomia a l’hora de 
desplaçar-se. La política esportiva del municipi no se centraria, en aquest 
cas, en la promoció de la formació. 

d. Prioritat a l’esport d’elit: es proporcionen els recursos adequats als equips 
d’elit (amb independència de la seva categoria) i de manera proporcional 
als altres equips. Els clubs s’haurien de preocupar per trobar espais 
alternatius (públics o privats) als altres equips. Es deixaria clar que el 
més important pel municipi, de cara a l’esport, és afavorir als més dotats 
(tant físicament com econòmica). 

e. Prioritats diferents en funció de les franges horàries. 

 
Val a dir que la directiva actual del Club Bàsquet Petra es posicionaria en favor de 
donar prioritat a l’esport base. 
 
Quedarien, d’altra banda, qüestions per resoldre. Suposem que s’ha fixat un determinat 
criteri de prioritat i que, en base a aquest criteri, l’Ajuntament assigna temps i espai en 
les instal·lacions municipals a un determinat club, estarà obligat el club a dedicar el 
temps i els espais a les activitats que li han donat preferència d’ús segons els criteris de 
l’Ajuntament o bé podrà gestionar el temps i els espais en funció de les seves pròpies 
prioritats? La resposta sembla òbvia però potser seria important que el criteri quedés 
escrit. 


